
فف

 دیدار نوروزی امسال در هوای سرد بهاری با حضور گرم وزیر 

بهداشت، رییس و خانواده دانشگاه برگزار شد.

موزه تاریخ علوم پزشکی در ۱۴ فرودین ۹۵، شاهد حضور صمیمی 

مسئولان، اساتید و کارکنان دانشگاه بود به طوری که پیش از زمان 

برای  آن، همکاران  دقایق  آخرین  تا  و  بازدید  برای  تعیین شده 

تبریک و شادباش نوروزی حضور می یافتند.

وزیر بهداشت نیز همانند سال گذشته به همراه ده تن از معاونان 

و مدیران خود در مراسم دیدار نوروزی دانشگاه شرکت کرد و 

مورد استقبال هیئت رئیسه قرار گرفت.

رییس دانشگاه، نیز حین دیدار با مسئولان دانشکده ها و بیمارستان ها 

نکاتی را یادداشت می کرد.

اساتید پیشکسوت دانشگاه نیز گرمی بخش این روز سرد بودند 

و دکتر مصفا و دکتر یلدا مانند همیشه زودتر از موعد مقرر در 

موزه حاضر شدند.

دکتر ظفرقندی و دکتر منصوری روسای پیشین دانشگاه نیز برای 

دیدن همکاران به موزه آمدند.

مانند هر سال بازار فیلم و عکس یادگاری داغ بود و خبرنگاران از 

فرصت حضور مسئولان دانشگاه برای تنظیم وقت های مصاحبه 

خود استفاده می کردند.

Á توسعه آ1رینان باید موردتکریم قرار گیرند
دکتـر هاشـمی در حاشـیه دیـدار نـوروزی سـال ۹۵ دانشـگاه 

دیدار نوروزی ۹۵ در هوای مطبوع بهاری با حضور وزیر بهداشت برگزار شد

صبح بهاران و دیدار یاران
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تأکیـد کـرد اگر انتظار پیشـرفت داریـم باید توسـعه آفرینان را 

مـورد احترام قـرار دهیم.

وزیـر بهداشـت ضمن تبریک سـال نو به هم میهنـان و همکاران 

حـوزه بهداشـت و درمـان و آموزش پزشـکی از عزیزانـی که در 

ایام تعطیلات نوروزی اسـباب آسـایش و آرامش مردم را به طور 

نسـبی فراهـم کردند تشـکر و قدردانی کرد.

دکتـر هاشـمی بـا بیـان اینکـه ارتقـا کیفیـت خدمت رسـانی و 

افزایـش رضایتمنـدی مـردم از خدماتـی کـه دریافـت می کنند 

وظیفـه ذاتـی وزارت بهداشـت افـزود: آنچه مهم اسـت اینکه به 

وظایفمـان در حوزه هـای بهداشـت، درمـان و آمـوزش پزشـکی 

به درسـتی عمـل کنیم.

وی بــا بیــان اینکه وزارت بهداشــت از دو ســال گذشــته فعالیت 

در راســتای اقتصــاد مقاومتــی را آغــاز کــرده اســت افــزود: در 

ــت  ــراز مثب ــه ت ــک شــدن ب ــاً در حــال نزدی حــوزه دارو تقریب

هســتیم واردات دارو ۳0 درصــد کاهــش و صــادرات آن دو برابر 

ــت. ــه اس افزایش یافت

دکتر هاشمی تصریح کرد: در حوزه پژوهش نیز برنامه های خوبی 

اجراشده البته به این مفهوم نیست که با همان نگاه قبل باید 

کارها پیگیری شود حتماً مقام معظم رهبری انتظارشان متفاوت 

از گذشته است و شخصاً این موضوع را پیگیری می کنند.

وزیـر بهداشـت تکیـه بر تـوان داخلی بخصـوص در امور بسـیار 

حیاتـی ماننـد تولیـد واکسـن، سـاخت مـواد اولیـه دارویـی و 

بعضـی تجهیـزات پزشـکی را ضـروری دانسـت و تأکیـد کـرد: 

در حـوزه سـلامت کیفیـت حـرف اول را می زنـد و وقتـی مردم 

بیمـار می شـوند انتظار دارنـد بهترین امکانـات، دارو و تجهیزات 

باشد. اختیارشـان  در 

وی بـا تأکیـد براینکـه نیـروی تخصصـی و دانـش فنـی بسـیار 

بالایـی در کشـور وجـود دارد افـزود: اگر از شـعارزدگی پرهیز و 

مسـیر عقلانـی که مـورد انتظار رهبـری اسـت را پیگیری کنیم 

بـا تکیه بر دانش بشـر و تجربیاتی که در ایـن زمینه وجود دارد 

بایـد بتوانیم زیرسـاخت ها را اصلاح کنیـم به عنوان مثال صنعت 

دارویـی بایـد به طورکلـی تغییر کند و نوسـازی شـود همچنین 

اعتبـارات پایـدار در اختیار مراکز تحقیقاتی قـرار گیرد و نیروی 

تخصصی هـم مورد احترام باشـند.

دکتر هاشــمی با بیان اینکه متأســفانه در حوزه پزشــکی شــاهد 

ــده  ــز تصمیم گیرن ــی در بعضــی رســانه ها و مراک ــات خوب اتفاق

ــم پیشــرفتی صــورت گیــرد  ــزود: اگــر انتظــار داری ــم اف نبودی

ــم  ــورد تکری ــن هســتند م ــه توســعه آفری ــی ک بایســتی آنهای
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قرار گیرند.

وزیـر بهداشـت بـا ابـراز امیـدواری از اینکـه در سـال جدیـد بر 

اسـاس انتظـار و شـأن ملت عزیـز ایـران و آنچه شایسـته مردم 

اسـت خدمت رسـانی شـود تصریح کـرد: شـخص رییس جمهور 

و معـاون اول ایشـان اقـدام در راسـتای اقتصـاد مقاومتـی را بـا 

پیگیـری می کنند. جدیـت 

وی افـزود: نکتـه مهـم در اقتصـاد مقاومتـی دسـتیابی بـه بازار 

خـارج از مرزهاسـت و ایـن امـر بـا ارتقـا کیفیـت محصـولات و 

خدمـات محقـق می شـود لـذا بایـد از ابتـدا پایه هـا را محکـم 

گذاشـت در غیـر ایـن صورت باز یک کار شـعاری انجـام خواهد 

شـد کـه قطعـاً موردنظـر رهبری نیسـت.

Á  نظام س لامت مدت هاس ت که در راس تای
اقتص اد مقاومتى اق دام مى کند

رییس دانشـگاه در حاشـیه دیدار نوروزی هیئت رئیسه با اعضای 

هیئت علمـی و کارکنـان، به اخبار خوش سـال ۹۵ و چالش های 

پیرامون آن اشاره کرد.

دکتـر علی جعفریان با اشـاره بـه برنامه های دانشـگاه در تحقق 

شـعار اقتصـاد مقاومتـی اقـدام و عمـل گفـت: نظـام سـلامت 

مدت هاسـت کـه در زمینـه اقتصـاد مقاومتـی کار می کنـد. هـر 

اقـدام درمانـی کـه نیاز مـردم به خـارج از کشـور را تأمین کند 

و هـر تولیـد دارویـی کـه میـزان واردات آن را کاهـش دهـد در 

مسـیر اقتصاد مقاومتی اسـت و ایـن فعالیت ها مدت هاسـت که 

در دسـتور کار قرار دارد.

وی میـزان اعـزام بیمـار به خارج از کشـور را کمتر از انگشـتان 

دست در سال برشمرد و افزود: مدت هاست درمان های پیشرفته 

ماننـد پیونـد اعضـا، درمـان سـرطان و بیماری های پیشـرفته و 

مـادرزادی قلـب در ایـران انجـام و مانـع از خـروج منابع داخلی 

به خارج از کشـور می شـود.

دکتر جعفریان تولید دارو و تجهیزات پزشکی با تکنولوژی سطح بالا 

را از دیگر اقدامات انجام شده در راستای اقتصاد مقاومتی دانست 

و افزود: مرکز رشد فراورده های دارویی دانشگاه به تنهایی بیش 

از ۴0 داروی وارداتی با قیمت بالا را تولید می کند و مرکز رشد 

تجهیزات پزشکی دانشگاه نیز تولید تجهیزات بسیار پیشرفته ای 

را به نتیجه رسانده است.

در سال ۹۵  فعالیت ها  این  تقویت  بر  تأکید  با  دانشگاه  رییس 

گفت: برای عملیاتی شدن برنامه های دانشگاه و ادامه این مسیر 

نیروی انسانی توانمندی داریم و امیدواریم برای به نتیجه رساندن 
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سرمایه گذاری های اولیه، حمایت های لازم نیز صورت گیرد.

وی یـادآور شـد: البتـه امکانـات دانشـگاه بـه لحـاظ تجهیـزات 

زیرسـاختی و آزمایشـگاهی و... قابـل توجه اسـت اما نسـبت به 

ظرفیت هـای موجود محدودیت بسـیاری داریم که با تأمین آن ، 

اسـاتید و دانشـجویان می تواننـد اهـداف و برنامه هـای موردنیاز 

کشـور را پیـش ببرند.

دکتــر جعفریــان خبــر خــوش دانشــگاه در ســال جدیــد را ارائه 

خدمــت بــا کیفیــت بهتــر، روزآمدتر و تــوأم با احترام دانســت و 

افــزود: مــن و همکارانــم در هیئت رئیســه، همــه همــت خــود را 

بــکار می گیریــم ذینفعــان بیرونی شــامل دانشــجویان و بیماران 

ــی  ــان و هیئت علم ــم از کارکن ــازمانی اع ــان درون س و ذینفع

ــر کار کننــد و خدمــت  ــر و روان ت در محیــط دانشــگاه راحت ت

ــد و تــلاش می کنیــم ماهیــت کار دانشــگاه کــه همــان  بگیرن

ــا  ــوأم ب ــر و ت ــا کیفیــت بهتــر، روزآمدت ــه خدمــت اســت ب ارائ

احتــرام باشــد.

ــر  ــگاه در ه ــه دانش ــه مجموع ــر اینک ــاره ب ــد دوب ــا تأکی وی ب

جایگاهــی کــه هســتند امســال یــک قــدم بهتــر از ســال قبــل 

بــه فعالیــت بپردازنــد افــزود: امیــدوارم همــکاران دانشــگاه در 

ســال ۹۵ کارشــان را بــا جدیــت بیشــتری ادامــه دهنــد. از همه 

دوســتان در دانشــگاه اعــم از مســئولان اجرایــی، هیئت علمــی، 

ــه  ــی ک ــر جایگاه ــم در ه ــجویان می خواه ــان و دانش کارکن

هســتند کارشــان را به درســتی انجــام دهنــد بــا توجــه بــه ایــن 

امــر دانشــگاه اســتوارتر از قبــل در مســیر پیشــرفت و تعالــی 

حرکــت خواهــد کــرد.

رییـس دانشـگاه در بخش دیگری از سـخنان خـود به مهم ترین 

چالش هـای دانشـگاه در سـال ۹۵ اشـاره کـرد و افـزود: چالش 

مزمـن دانشـگاه محدودیت فیزیکی اسـت. از نظر بنا و سـاختار 

فیزیکـی بسـیار عقب تـر از اسـتاندارد روز دنیـا هسـتیم بـه این 

دلیـل کـه دانشـگاه قدمـت زیـادی دارد و پـس از جـدا شـدن 

از دانشـگاه تهـران در سـال 6۵ فضـای فیزیکـی مناسـب خـود 

را تأمیـن نکـرده و هـر آنچـه تاکنـون بـه مجموعـه اضافه شـده 

به هیچ وجـه جوابگـوی نیازها نبوده اسـت البته امسـال خبرهای 

خوشـی در ایـن زمینـه داریم که پـس از به نتیجه رسـیدن آن 

را اعـلام خواهیـم کرد.

دکتر جعفریان منابع مالی را دومین چالش پیش روی دانشـگاه 

دانسـت و گفت: دانشـگاه ما هیچ کمبودی از نظر نیروی انسانی 

کارآمـد نـدارد اما ایـن نیروی انسـانی برای آمـوزش، پژوهش و 

ارائـه خدمت نیاز به پشـتیبانی مالی دارد.

وی افـزود: اگـر امسـال هـم مانند سـال ۹۴ باشـد با مشـکلات 

زیادی روبرو خواهیم بود چراکه سـال گذشـته با تلاش بسیاری 

مجموعـه دانشـگاه توانسـت پرداخت هـا را به موقـع انجـام دهد. 

متأسـفانه دانشـگاه منابـع خـود را در اختیار نـدارد به طوری که 

۴80 میلیارد تومان مطالبه ما از بیمه ها هنوز تأمین نشده است 

و ادامـه ایـن روند گـردش کار را مختل خواهد کـرد. امیدواریم 

بـا تصویـب برجـام و عملیاتی شـدن لغو تحریم هـا و ورود منابع 

جدیـد به کشـور بتوانیم از ایـن چالش نیز عبـور کنیم.

Á  امیدوارم دانشگام درردم های بالاتر در بیر
دانشگام های جهان جای بگیرد

ــت خــوب  ــه وضعی ــاره ب ــا اش ــتاد پیشکســوت دانشــگاه، ب اس

ــف  ــای مختل ــران در رتبه بندی ه ــکی ته ــوم پزش ــگاه عل دانش

و انجــام فعالیت هــای تحقیقاتــی و آموزشــی ســطح بــالا، بــرای 

ارتقــای رتبــه دانشــگاه در میــان دانشــگاه های برتــر دنیــا ابــراز 

امیــدواری کــرد.

دکتـر مصداقـی نیا اسـتاد پیشکسـوت دانشـکده بهداشـت، در 

گفت وگویـی بـا خبرنـگار روابـط عمومـی گفـت: دانشـگاه علوم 

پزشـکی تهران ازلحاظ رتبه بندی و انجام فعالیت های تحقیقاتی 
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و آموزشی رده بالا، در سطح کشور و منطقه بی نظیر است.

وی بابیــان این کــه امیــدوارم دانشــگاه در ســال ۹۵ و ســال های 

آتــی بتوانــد در رده هــای بالاتــر دانشــگاه های خــوب دنیــا جای 

بگیــرد گفــت: همیشــه آرزو داشــتم که دانشــگاه علوم پزشــکی 

ــان دانشــگاه های  ــی را در می ــه بســیار خوب ــد رتب تهــران بتوان

بنــام دنیــا بــه خــود اختصــاص دهــد. امــروز دانشــگاه در همان 

مســیر گام برمــی دارد و امیــدوارم زودتــر بــه نتیجه برســد.

دکتـر مصداقـی نیا افـزود: به عنوان عضـو هیئت علمی دانشـگاه 

و فـردی کـه از این دانشـگاه فارغ التحصیل شـده اسـت، افتخار 

می کنـم کـه عضـو ایـن موسسـه هسـتم و امیـدوارم بتوانـم به 

همراهی سـایر همـکاران، خدماتی را که شایسـته این دانشـگاه 

بزرگ اسـت، بـه انجام برسـانم.

Á  یکى از مو1قیت های دانش گام، روش جدید
انتخاب روسای دانشکدم هاست

 استاد پیشکسوت دانشکده دندانپزشکی، با اشاره به تغییر روش 

انتخـاب روسـای دانشـکده ها در دوره ریاسـت دکتـر جعفریان، 

نتیجـه این روش را مثبـت ارزیابی کرد.

دکتـر مصفا انتخاب رییس دانشـکده توسـط اعضـای هیئت علمی 

و مدیـران گروه هـا را یکـی از موفقیت هـای دانشـگاه در سـال های 

اخیـر خواند.

وی بـا ابـراز رضایـت از مدیریـت فعلی دانشـکده دندانپزشـکی 

گفـت: تـا پیش از ریاسـت دکتر جعفریان بر دانشـگاه، روسـای 

دانشـکده ها انتصابـی بودنـد ولـی ایشـان در یـک اقـدام جدید، 

انتخاب روسای دانشکده ها را به اعضای هیئت علمی دانشکده های 

مربوطه واگـذار کرد.

وی در پایـان گفـت: امیـدوارم در سـال ۹۵ دانشـگاه بتوانـد بـا 

کسـب بودجه کافـی، برنامه های خود را به مرحله عمل برسـاند 

و دستاوردهای بهتری را در حوزه های مختلف آموزش، پژوهش 

و خدمـات ارائه دهد.

Á آرزو مى کنم دانشگام روزبه روز ترقى کند
اسـتاد پیشکسـوت دانشـگاه، با اشـاره به پاره ای از پیروزی های 

سیاسـی کشـور در سـال ۹۴، ایـن موفقیت هـا را فراهم کننـده 

برنامه هـای جدیـد  اجـرای  و  بـرای دانشـگاه ها  بهتـر  شـرایط 

دانسـت. آن ها 
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ــار اخبـ
ه یـــژ و

1روردی   ر رورش
ش   هارم شمش

دکتـر بهـادری اسـتاد پیشکسـوت دانشـگاه، در گفت وگویـی با 

خبرنـگار روابـط عمومـی گفـت: آرزو می کنـم کـه دانشـگاه در 

سـال جدیـد همان طور که تاکنـون بوده، روزبه روز و با سـرعتی 

بیش از گذشـته ترقی کند و خدمات علمی، پژوهشـی و درمانی 

بهتـری بـه مردم ارائـه دهد.

اســتاد پیشکســوت دانشــگاه بابیــان این کــه ســال ۹۴ باوجــود 

ــت:  ــود گف ــی ب ــال بســیار خوب ــه مشــکلات اقتصــادی س هم

ــا پیروزی هــای بســیاری ماننــد حــل  ســال گذشــته همــراه ب

ــگاه ها  ــت و دانش ــوده اس ــران ب ــرای ای ــته ای ب ــکلات هس مش

ــود  ــد خ ــای جدی ــه برنامه ه ــد ب ــه بتوانن ــده اند ک ــدوار ش امی

جامــه عمــل بپوشــانند. 

دکتــر بهــادری در پایــان گفــت: علی رغم مشــکلات سیاســی و 

اقتصادی کشــور، دانشــگاه های کشــور سال گذشــته را به خوبی 

ســپری کردنــد و امیــدوارم کــه ســال جدیــد نیــز ســال خوبی 

بــرای اســاتید، دانشــجویان و کارکنان دانشــگاه ها باشــد.

Á  مشارکت برای دس تیابى به دستاوردهای
و معنوی  علهى 

اسـتاد پیشکسـوت دانشـگاه، بـا دعـوت از دانشـگاهیان بـرای 

مشـارکت بیشـتر در بسـط معنویـات، توجه به این مهـم را گام 

اولیه در مسـیر انسـانیت دانسـت.

دکتــر یلــدا اســتاد پیشکســوت دانشــگاه، بــا اشــاره بــه تأثیرات 

مثبــت برگــزاری ایــن مراســم گفــت: بــا دیدارهــای نــوروزی، 

ــه  ــوند ک ــه می ش ــود و انســان ها متوج ــع می ش ــا رف کدورت ه

جدایــی و دوری از یکدیگــر، بدتریــن چیــز اســت.

وی در پاسـخ به این پرسـش که آرزوی قلبی شما برای دانشگاه 

در سـال جدیـد چیسـت؟ گفـت: امیـدوارم همـکاران دانشـگاه 

برای دسـتیابی به پیشـرفت های علمی و عملی و بسـط بیشـتر 

ابعـاد معنـوی و اخلاقی که در رأس همه امور اسـت، مشـارکت 

بیشتری داشـته باشند.

Á  ههدل ى می ان اس اتید منج ر ب ه ارتق اء
دانش گام مى ش ود

اسـتاد پیشکسـوت دانشـکده دندانپزشـکی، با تأکیـد بر اهمیت 

وجـود همدلـی در میـان اسـاتید رشـته های مختلف دانشـگاه، 

آن را عامـل ارتقـاء دانشـگاه و دانشـکده ها خواند.

ــتاد پیشکســوت دانشــکده دندانپزشــکی،  ــر اســلامی، اس دکت

ــت:  ــگاهیان گف ــه دانش ــه هم ــد ب ــال جدی ــک س ــن تبری ضم

احســاس همدلــی را کــه بیــن اســاتید مختلــف دانشــگاه وجود 

دارد و باعــث ارتقــاء دانشــکده و دانشــگاه اســت، بــه فــال نیــک 

می گیــرم و امیــدوارم کــه ایــن همدلــی تــا پایــان ســال وجــود 

داشــته باشــد.

که  سؤال  این  به  پاسخ  در  دانشگاه  پیشکسوت  استاد  این 

»هم اکنون به چه فعالیت هایی مشغول هستید؟« گفت: عضو 
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در  آن  بر  علاوه  و  هستم  دندانپزشکان  انجمن  هیئت مدیره 

فعالیت دارم. تاریخ علوم پزشکی  شورای موزه 

دکتـر اسـلامی در پایـان گفـت: در اینجـا جـای دارد کـه از دو 

اسـتاد برجسـته اخلاق و علم، شـادروان اسـتاد شـمس شریعت 

تربقان و مرحوم اسـتاد حسـن فرسام که مسـئولیت موزه تاریخ 

علـوم پزشـکی را به عهده داشـتند، یـاد کنم.

Á  پیام تبریک رئیس دانش گام به مناسبت
1رارسیدن سال نو

دکتر علی جعفریان به مناسـبت فرارسـیدن سـال نـو در پیامی 

ضمن قدردانی از تلاش مسـئولانه همکاران دانشـگاه در سـالی 

کـه گذشـت از »اخـلاق« و »تفکـر« به عنـوان دو نیـاز جـدی 

امـروز جامعه یـاد کرد.

متن کامل پیام رییس دانشگاه به شرح زیر است:

بسم الله الرحمن الرحیم

سـال ۱۳۹۴ بـا همـه فـراز و نشـیب ها سـریع تر از آنچـه انتظار 

می رفـت بـه پایان رسـید و برگـی دیگـر از دفتـر زندگانی ورق 

خـورد. شـکوفا شـدن دوبـاره طبیعـت، الهام بخش خوبـی برای 

ضـرورت بازبینی رفتار و تلاش در جهت رفع کاسـتی ها و توجه 

بـه خصایل نیك انسـانی اسـت.

تــلاش مســئولانه همــکاران دانشــگاه در ســالی کــه گذشــت 

ــگاهی  ــه دانش ــا در جامع ــگاه م ــر دانش ــار دیگ ــد ب ــث ش باع

ــد  ــب نمای ــته ای کس ــای برجس ــد و موفقیت ه ــور بدرخش کش

ــر اســت و امیــدوارم در پیشــگاه  کــه در خــور ســپاس و تقدی

الهــی نیــز مأجــور افتــد.

»اخـلاق« و »تفکـر« دو نیـاز جـدی امـروز جامعـه مـا اسـت و 

جامعـه دانشـگاهی می توانـد در ایـن مسـیر نقـش برجسـته ای 

را ایفـا کنـد. اخـلاق لازمـه زندگـی اجتماعـی و تفکـر ضرورت 

غیرقابل انـکار پیشـرفت جامعـه اسـت. امیـدوارم سـال ۱۳۹۵ 

سـال شـکوفایی اخلاق و تفکـر در تمام جامعه اسـلامی ایران و 

خصوصـاً در دانشـگاه ما باشـد.

اینجانــب ضمــن تبریك فرارســیدن نــوروز فرخنده ســال ۱۳۹۵ 

ــدان  ــکاران هیئت علمــی، دانشــجویان و کارمن ــك هم ــه یکای ب

دانشــگاه، بــا توســل به انفاس قدســی ائمــه اطهار علیهم الســلام 

توفیــق روزافــزون دانشــگاه و ســلامت و ســعادت دانشــگاهیان 

را از درگاه قــادر متعــال طلــب می کنــم.


